

## Mødereferat: LUU Træ

---

|                  |                                                                                                                                                   |             |               |
|------------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-------------|---------------|
| <b>Dato</b>      | 4. december 2025                                                                                                                                  | <b>Tid:</b> | 13:30 – 15:30 |
| <b>Sted</b>      | Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale 230                                                                                        |             |               |
| <b>Mødeleder</b> | Henrik Tode                                                                                                                                       |             |               |
| <b>Deltagere</b> | Henrik Tode, Johan Varberg, Jens Willumsen, Búgví Poulsen, Jacob Bismuth, Kim Aagaard, Christian (klasserepræsentant), Hanne Koblauch Christensen |             |               |
| <b>Afbud</b>     | Jacob Udsen, Kim Thomsen                                                                                                                          |             |               |
| <b>Referent</b>  | Carina Würtz Rolskov                                                                                                                              |             |               |

---

### Dagsorden

---

1. Godkendelse af sidste referat
2. Besøg af klasserepræsentant
3. Orientering ved formanden
4. Orientering fra skolen
5. Orientering fra Kim Sundal (AUB)
  - 5a. Er vi nået langt nok?
  - 5b. Økonomi i projektet.
  - 5c. Opgørelse af antal indgåede aftaler
6. Svendeprøverne
  - 6a. Arbejdsulykken under praktikopgaven
  - 6b. Værktøj under svendeprøven. Har vi brug for nogle nye retningslinjer?
7. Ønsker til investering/revidering af uddannelsen
8. Eventuelt

#### Ad 1)

Referat godkendt.

Henrik Tode gjorde opmærksom på at Johan Varberg stadig fortsætter som skuemester. Der kommer til at mangle en svend som skuemester. Johan Varberg har en mulig kandidat. Henrik Tode vil gerne arbejde videre med idéen om et skuemesterkorps. Búgví Poulsen føler det nuværende set-up fungerer rigtig godt.

#### Ad 2)

Dagens klasserepræsentant var Christian, der går på H4. Christian gav udtryk for at det går rigtig godt på skolen. Skolen har et godt ry - og det omdømme er der levet op til. Henrik Tode spurgte indtil brugen af skærerummet. Det er Christians opfattelse, at det fungerer godt med skærerummet. Búgví Poulsen supplerede med at der har været lidt opstartsvanskeligheder med rummet, men de er ved at blive udbedret. Som underviser er det fantastisk, at savene er kommet ud af værkstederne. Det har mindsket støj og støv i høj grad.

Búgví Poulsen foreslog at planlægge samfunds-fag til hele dage i stedet for halve dage. Jacob Bismuth gjorde opmærksom på, at det ikke er den rette pædagogiske måde at undervise på.

Jacob Bismuth opfordrede til at finde en lærlingerepræsentant som ikke er så langt i uddannelsen, så det kan være en fast repræsentant i udvalget.

#### Ad 3)

Der var intet nyt fra formandskabet. Henrik Tode udtrykte frustration over manglende tid til formandsarbejdet.

Hanne Koblauch opfordrede til at kigge på om der skal ske en omrokering i formandskabet grundet Henrik Todes manglende tid til formandskabet.

#### **Ad 4)**

Jacob Bismuth orienterede om nyt fra EUD-området:

Sabrina Wittus er tilbage fra barsel den 5. januar 2026.

Der er et godt optag til GF2 januar 2026. Fx køres der to rene EUX-klasser. Der kommer også elever fra andre skoler. Aarhus Tech har blandt andet valgt at nedlægge EUX på hovedforløbene.

Der er 25 GF2 elever tilmeldt udefra. Skolens nuværende GF1-elever har endnu ikke valgt, men der forventes i alt 5-6 klasser til opstart. Det kan give pladsproblemer.

Der er ansat to nye undervisere. Der er to undervisere, som går på pension.

Búgvi Poulsen er blevet indstillet som årets lærer i Horsens (Horsens Folkeblad).

Búgvi Poulsen bliver den nye RKV-vejleder.

Der er i snit 1-3 skoleoplærings elever, som fysisk er på skolen.

Jens Willumsen orienterede om nyt fra efteruddannelsesområdet:

Der er lavet et samarbejde med Håndværkerhøjskolen og Glud Museum omkring et kursusforløb omhandlende bindingsværk. Kursusforløbet starter i februar 2026.

<https://kursus.learnmark.dk/laer-at-arbejde-med-bindingsvaerk/>

Hanne Koblauch orienterede om, at der under de FKB'er som Byggeriets Uddannelser administrerer, skal udbydes to halvdags virtuelle kurser målrettet læresvende og virksomheder. Der forsøges med et andet format end AMU-kurserne for de oplæringsansvarlige.

#### **Ad 5 a-c)**

Kim Sundall Aagaard orienterede om AUB-projektet.

Der er indtil videre været kontakt med 173 virksomheder i projektperioden. Det har d.d. affødt ca. 35 ekstra uddannelsesaftaler, som en direkte udløber af AUB-projektet.

Der har været inviteret til et morgenmøde med en deltagende virksomhed samt et fyraftensmøde for ikke-godkendte virksomheder. Her mødte desværre ingen virksomheder op.

Hanne Koblauch opfordrede til at sende breve til ny-godkendte virksomheder lige så snart de bliver godkendt.

Timerne i dette projekt bliver brugt – og mere til. Der er brugt flere timer på projektet end ansøgt. Johan Varberg og Henrik Tode mangler at indsende timeforbrug.

Skolen opfordrer til at lave en aftale ved fremtidige projekter, hvor udvalgets medlemmer som udgangspunkt forbruger timerne, hvor skolen kan være behjælpelig med et månedsregnskab om hvad der skal forbruges af timer. Bruges timerne ikke vil skolen være behjælpelig med at supplere op med de ikke forbrugte timer.

Der følges op på de elever, hvor de er henne i deres søgeproces og det er også her vi spotter de elever, som har brug for den særlige indsats, som AUB-midlerne støtter op omkring.

#### **Ad 6)**

Henrik Tode orienterede om ulykken under praktikopgaven ved seneste svendeprøve.

Henrik Tode har været i dialog med snydepasseren. Det er et problem, at lærlingene slæber så meget værktøj med til svendeprøverne.

Jacob Bismuth supplerede med at det er blevet påtalt overfor lærlingene at de har meget værktøj med.

Der står, de skal have det værktøj til rådighed, som de normalt vil have i en firmabil.

Underviserne har også påtalt det sikkerhedsmæssige i brugen af værktøj.

Snydepasserne skal kontrollere snyd og ikke arbejdsmiljø og sikkerhed.  
Skolen ser en tendens til større og flere maskiner og værktøj ved svendeprøverne.

Der blev drøftet hvordan en svendeprøve kan foregå sikkerhedsmæssigt forsvarligt. Skolen har ikke indflydelse på arbejdsmiljøloven, så ansvaret herfor og brugen heraf ligger hos lærlingen og lærlingens mester. Skolen har ikke beføjelser til at fjerne værktøj fra svendeprøven.  
Udvalget opfordrer det Faglige Udvalg til at lave en værktøjsliste over værktøj som må medbringes til en svendeprøve. Henrik Tode følger op.

**Ad 7)**

Udvalget har mulighed for at komme med ønsker til investeringsbudgettet 2027 til skolens bestyrelse.  
Punktet tilføjes som opfølgningspunkt på det næste møde.  
Búgvi Poulsen efterlyste maskiner med kunstig intelligens (fx til gips og troldtekt), som kan give mindre spild og hvor maskinen omregner spildforbruget til Co2-regnskabet.

**Ad 8)**

Intet til eventuelt.